
آرمان ملی: صحبت های هفته گذشته احمد دنیامالی، 
وزیر ورزش و جوانان در دیداری که با چند تن از پیشکسوتان 
فوتبال داشت، پرده از واقعیت تلخ فوتبال ایران برداشت. 
کنش  به مطالبه برخی از اهالی فوتبال  او در این دیدار در وا
که خواستار هزینه های نجومی در فوتبال مانند کشورهای 
عربی برای موفقیت در رقابت های باشگاهی و ملی آسیایی 
هستند، عنوان کرد: »فوتبال ما بیش از آنکه به پول نیاز 
، تشکیلات و نگاه حرفه ای احتیاج  داشته باشد، به ساختار
دارد.« آسیب شناسی حسرت ۵۰ ساله فوتبال برای رسیدن 
به المپیک و قهرمانی آسیا و همچنین حسرت بیش از ۳۰ ساله 
باشگاه های ایرانی برای بالا بردن جام قهرمانی در آسیا بیانگر 
این است که فوتبال ایران با وجود حرفه   ای شدن در ابتدای 
کم بر مدیریت آن  دهه ۸۰، از سیستم و ساختار آماتوری حا

ضربه خورده است. 
ح کشورمان  چه فدراسیون فوتبال و چه باشگاه های مطر
با وجود گذشت نزدیک به ۲۵ سال از حرفه ای شدن لیگ 
کان از رفتن به سمت استانداردهای حرفه ای  ایران، کما
روز دنیا در بخش مدیریتی گریزان و فراری هستند و با سبک 
سنتی و آماتوری مدیریت می شوند. مدیریت آماتوری فوتبال 
ایران هم سبب می شود تا هزینه های کلانی که در باشگاه ها و 
تیم ملی می شود، آورده ملموسی را به همراه نداشته باشد. به 
خصوص که مدیران آماتور با وجود بودجه های کلانی که در 
برخی باشگاه های دولتی به آن دسترسی دارند، اما این پول و 
بودجه با توجه به نابلد بودن و دوری از سیستم مدیریتی روز 
فوتبال دنیا در مسیر درست توسعه فوتبال هزینه نمی شود 
و هرز می رود. در چنین شرایطی همان طور که وزیر ورزش 
کید کرد فوتبال ایران برای توسعه، باید به سمت ایجاد یک  تا
ساختار و تشکیلات که با نگاه حرفه ای شکل گرفته است، 

پیش برود. 
با  دیدار  در  دنیامالی  که  همان طور  که  خصوص  به 
پیشکسوتان فوتبال به آن اشاره کرد کیفیت فوتبال ایران 
تناسبی با هزینه  هایی که در آن می شود، ندارد و دچار ناترازی 
است. بدیهی است با وجود فاصله بودجه ای باشگاه ها با 
دیگر رقبا و به خصوص کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس، 
کمی  که در فوتبال ایران هزینه  نمی توان منکر این شد 
می شود. گردش مالی بالای ۷ هزار میلیاردی لیگ برتر فوتبال 
و امضای قراردادهای که برای فصل آینده از ۱۰۰ میلیارد 
تومان که معادل یک میلیون و ۲۰۰ هزار دلار است، عبور کرده، 
اثبات این نکته است که در فوتبال حتی بیش از ظرفیت 
، هزینه می شود. با این حال خروجی این  اقتصادی کشور
هزینه ها همان طور که نتایج و کارنامه باشگاه ها و تیم ملی 
نشان می دهد، خروجی قابل توجهی نیست و سبب شده 

فوتبال دچار ناترازی شود. ریشه ناترازی فوتبال را هم باید در 
کم بر فوتبال ایران  کارآمد و آماتوری حا سیستم مدیریتی نا
جست وجو کرد و می بایست با رفتن به سمت یک ساختار 
حرفه ای، ناترازی به وجود آمده بین هزینه های کلانی که 
در فوتبال می شود و خروجی بی کیفیت و نازل باشگاه های 

ایرانی را از بین برد. 
البته بدیهی است که با ریشه دواندن مدیران آماتوری بر 
، مقاومت زیادی برابر ایجاد  بخش های مختلف فوتبال کشور
یک ساختار حرفه ای در مدیریت فوتبال صورت خواهد گرفت 
و این سیستم و مدیرانی که در این شبکه از این صندلی به 
آن صندلی در حال به جا به جایی هستند، به راحتی اجازه 
کم شدن یک نگاه حرفه ای و توسعه محور را بر سیستم  حا
تصمیم گیری فوتبال کشور نخواهند داد و سبب شده مدیران 
توسعه  محور فوتبال خانه نشین شوند و در چند دهه گذشته 
کارآمد و  مدیریت فوتبال ایران با یک سیستم چرخشی نا
نام های تکراری در حال اداره شدن باشد. در صورت ایجاد 
تشکیلات حرفه ای، به طور قطع برخی مدیران، جایی در 
سیستم مدیریتی فوتبال نخواهند داشت و ساختار مبتنی بر 
مدیریت روز فوتبال دنیا، آنها را حذف خواهد کرد. به همین 
خاطر فوتبال ایران برای رسیدن به یک مدیریت حرفه ای، 
، روبروست. با این حال فوتبال  راهی سخت و پر از دست انداز
کید کرد برای عبور از وضعیت  ایران همان طور که دنیامالی تا
فعلی و از بین بردن ناترازی هزینه و کیفیتی که ارائه می شود 

و کاهش فاصله با رقبای مطرح آسیایی، به یک خانه تکانی و 
تغییر مسیر احتیاج دارد. این خانه تکانی سبب خواهد شد 
فوتبال بتواند برخی درخشش های فوتبال ایران در آسیا که 
بیشتر از اینکه نتیجه یک مدیریت اصولی و حرفه ای محور 
باشند، یک جرقه کوتاه مدت هستند، را به درخشش مداوم 
و مبتنی بر برنامه تبدیل کند. به خصوص که ادامه مسیر 
کامی های فوتبال  که همچنان نا فعلی سبب خواهد شد 
در آسیا ادامه داشته باشد و هر چند وقت یکبار جرقه هایی 

کامی ها پرت کند. از موفقیت حواسمان را از ریشه اصلی نا

   نیاز فوتبال به نگاه حرفه ای
احمد دنیامالی، وزیر ورزش و جوانان با اشاره به لزوم ایجاد 
ساختار و تشکیلات حرفه ای در باشگاه ها، بر تربیت مدیرانی 
کید کرد و گفت:  که راه های تامین مالی )financing( را بدانند تا
»باید باشگاه ها بر اساس ضوابط کنفدراسیون فوتبال آسیا، 
موضوعاتی چون حسابرسی و صورت های مالی را رعایت 
کنند. اعتقاد داریم که پول زیاد مشکل فوتبال را حل نمی کند 
 ، و فوتبال ما بیش از آنکه به پول نیاز داشته باشد، به ساختار
تشکیلات و نگاه حرفه ای احتیاج دارد.« دنیامالی با بیان 
اینکه باید بین پول و کیفیت ارائه شده در فوتبال باشگاهی 
تناسب وجود داشته باشد، تصریح کرد: »این ناترازی را باید 
با برگزاری دوره های آموزشی و به روزرسانی در تمامی ابعاد 

کاهش و در پی آن کیفیت را افزایش داد.«
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»آرمان ملی «گزارش می دهد:

فوتبالدستبهگریبانچالشهایحرفهای

 کوتــــاه

تمجیدتاجازقلعهنوعی
در  فوتبال  فدراسیون  رئیس  تاج،  مهدی 
حاشیه مراسم طرح ملی »گرسروتز« ایران گفت: 
»طرحی از طرف فیفا آمده که کمیته اخلاق و 
انضباطی یکی شوند. بعضی تخلفات را کمیته 
اخلاق و بعضی را کمیته انضباطی نظر می دهد و 
در بعضی نیز هیچ کدام دخالتی ندارد که همین 
موضوع باعث مشکلاتی شده است. این یک 
طرح است و باید با هیات رئیسه و کمیته قوانین 
این موضوع را بسنجیم. AFC  و FIFA  توصیه های 
داشتند که باید در قوانین ما اضافه شود مثلا 
طرحی در خصوص داوران دارد که هیچکس در 
فصل آینده در مورد داوران حق اظهار نظر ندارد 
و یک دیوار حراستی برای داوران ایجاد شده 
است.« وی در مورد انتخاب سرمربی تیم امید 
اذعان داشت: »سرمربی به زودی و در روزهای 
پیش رو معرفی خواهد شد. باید روی فوتبال 
پایه بازنگری حدی صورت بگیرد چرا که نتایج 
به هیچ وجه رضایتبخش نبوده است. حتی 
تیم ملی فوتسال بانوان به رغم اینکه توانست 
روی سکو برود و به جام جهانی برود با توجه به 
برنامه ریزی که داشتیم و هزینه ای که شد نتایج 
برای ما قابل قبول نبود.« رئیس فدراسیون 
فوتبال در خصوص شایعه حضور فرهاد مجیدی 
کرد: »خواهش  به جای امیرقلعه نویی بیان 
می کنم اجازه بدهید تیم ملی آرامش داشته 
باشد.از قلعه نویی راضی هستیم و بازیکنان تیم 
ملی هم از او راضی هستند. دست به دست هم 
بدهیم نتایج تیم ملی از قبل بهتر شود.« تاج 
گفت: »دوستان ما جلسات زیادی برای برگزاری 
دیدارهای دوستانه داشته اند که تا این لحظه با ۱۱ 
کشور در این خصوص صحبت شده است. وی در 
خصوص حفاظت از کودکان اظهار داشت: »یک 
گزارش کامل ما حمایت از کودکان بود و حمایت 
از آنها دستور رئیس فیفاست. در هر استان افسر 
حفاظت از کودکان انتخاب می شود و هرکس 
شکایتی دارد باید به این افسر امنیتی گزارش 
دهد.هیچ مربی حق توهین به بازیکن را ندارد.هر 

توهینی هر چند کوچک در فوتبال بزرگ است.«

4  تنیسور در اردوی تیم ملی
امید سوری پس از رقابت های تورجهانی 
خلیج فارس که در تهران برگزار شد، ۴ تنیسور را 
برای حضور در تورجهانی ترکیه به اردو فراخواند. 
بر این اساس؛ علی یزدانی، سینا مقیمی، سامیار 
الیاسی و یونس طلاور به مدت ۴ روز در اردو 
حضور خواهند داشت تا خود را برای رقابت های 
ترکیه آماده کنند. گفتنی است این اردو در مرکز 
ملی تنیس ایران با هدایت امید سوری و تونی 

آندروویچ برگزار خواهد شد.

خـــــــــــبر
تیم ملی والیبال  استارت  زد

تیم ملی والیبال ایران در سال ۱۴۰۴ در چهار رویداد لیگ 
ملت ها ۲۰۲۵، قهرمان مردان جهان ۲۰۲۵، لیگ ملت های 
آسیای مرکزی و بازی های همبستگی کشورهای اسلامی 
شرکت خواهد کرد که بر اساس برنامه ریزی انجام شده 
تمرینات این تیم از ششم فروردین ماه با کادر ایرانی طبق 
برنامه و نظارت روبرتو پیاتزا و توماس توتولو آغاز شد و با 
ورود پیاتزا به تهران تمرینات این تیم با جدیت هر چه 
بیشتر در آزادی با ۳۲ بازیکن پیگیری می شود. پس از 
گذشت چند روز از تمرینات و اضافه شدن تمامی لژیونرها و 
بازیکنان فولاد پس از لیگ قهرمانان مردان آسیا، در راستای 
نظارت دقیق تر بر عملکرد بازیکنان و برنامه ریزی هر چه 
بهتر به منظور بالابردن کیفیت تمرینات، روبرتور پیاتزا در 
جلسه ای با کادر فنی بازیکنان دو تیم الف و ب را با توجه 
به سیاست ها و اهداف تعریف شده فدراسیون اعلام کرد و 
با توجه به اینکه تیم ب پشتوانه جدی تیم الف در جریان 
برگزاری دیدارهای لیگ ملت های والیبال است، از مربیان 
خواست تا ضمن اجرای دقیق برنامه های تمرینات، نظارت 
هر چه دقیق تر بر عملکرد بازیکنان داشته باشند. فهرست 
بازیکنان و کادر فنی تیم های ملی الف و ب والیبال ایران به 
قرار زیر است: تیم ملی الف: بازیکنان: عرشیا به نژاد، جواد 
کریمی، امین اسماعیل نژاد، بردیا سعادت، پوریا آریاخواه، 
مرتضی شریفی، پوریا حسین خانزاده، علی حق پرست، 
کاظمی،  احسان دانش دوست، متین احمدی، یوسف 
عیسی ناصری، شایان محرابی، آرمان صالحی و محمدرضا 
. کادر فنی: امیر خوش خبر )سرپرست(، روبرتو  حضرت پور
محمدرضا   ،) )دستیار توتولو  توماس  )سرمربی(،  پیاتزا 
تندروان و عبدالرضا علیزاده )مربیان(، جیوانی روسی 
(، علی حدادی )فیزیوتراپ(، علیرضا نادی  مربی )بدنساز
کری  کمک مربیان(، محمدامین شا و فرهاد نظری افشار )
(. تیم ملی  ( و محمدناصر نقره پرموسائی )ماساژور )آنالیزور
ب: بازیکنان: عمران کوکجیلی، اردلان سیدعباسی، ایلشن 
، محمد بربست، امیر پژومان، امیرمحمد گلزاده،  داودی پور
امیررضا آفتاب آذری، مصطفی نجفی، امیرحسن ملاعباسی، 
مهدی جلوه، امیرحسین توخته، علیرضا مصلح آبادی، 
امیررضا سرلک، شاهین توانا، حسین حاجی کلاته، موسی 
سخاوی و امیرحسین ساداتی کادر فنی: عیسی سنگدوینی 
کبری )سرمربی(، علی فتاحی، محمد  )سرپرست(، پیمان ا
ترکاشوند و کامبیز یعقوبی )مربیان(، مسعود آرمات )مدیر 
 ،) فنی(، جواد پرویز )فیزیوتراپ(، توحید اصغری )بدنساز
 .) ( و سجاد نوری )ماساژور کتولی )آنالیزور علی ساوری 
لازم به ذکر است با پایان یافتن رقابت های لیگ قهرمانان 
 ، مردان آسیا و بازگشت تیم فولاد سیرجان علی حاجی پور
، علی رمضانی، محمد ولی زاده و  امیرحسین اسفندیار
آرمین قلیچ نیازی با نظر پیاتزا با استراحتی کوتاه به اردو 

ملحق می شوند.

کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات  رئیس 
ح  شهری شورای شهر شیراز از پیشرفت ۶۰ درصدی طر
کید کرد:  ساماندهی محور تاریخی زندیه خبر داد و تأ
این پروژه نه تنها عمرانی بلکه رویکردی برای بازآفرینی 
هویت شهری است. مسعود زارعی، در نشست کمیسیون 
سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای اسلامی 
کرد: محور تاریخی زندیه به عنوان  شهر شیراز اظهار 
کنون به الگویی برای بازآرایی سیمای  ویترین شهر شیراز، ا
ح هایی در زمینه  شهری تبدیل شده است و اجرای طر
ساماندهی جداره ها، نورپردازی، مبلمان و فضای سبز 

در دستور کار قرار گرفته است که ارتقای کیفیت روانی 
و بصری شهروندان را دنبال می کند. رئیس کمیسیون 
سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای شهر 
کرد: خیابان زند صرفا یک مسیر عبوری  شیراز اظهار 
نیست؛ بلکه صحنه ای عمومی است که بازتابی از نگاه 
شهر به خود و مردمش دارد و می تواند نقش مؤثری 
در آرامش روانی شهروندان ایفا کند.  زارعی با اشاره به 
پیشرفت ۶۰ درصدی این پروژه افزود: زیرساخت های 
نورپردازی خیابان آماده شده است، اما برای ادامه کار 
نیازمند همکاری اداره برق هستیم تا کابل ها به صورت 

زیرزمینی منتقل شده و پایه های اضافی جمع آوری شوند. 
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
شورای شهر شیراز با اشاره به ساماندهی جداره ها گفت: 
شهرداری طرح هایی مفهومی و متناسب با هویت تاریخی 
و محلی برای نمای خیابان زند تهیه کرده که ترکیبی از 
معماری اصیل و زبان طراحی معاصر است تا حس تعلق 
و زیبایی را در میان شهروندان تقویت کند. وی در ادامه 
کرد: در همین راستا، شهرداری موظف شده  تصریح 
است که ۲۰ سقاخانه را تا دهه فجر امسال با رعایت اصول 

زیبایی شناسی و بهداشتی مرمت و رونمایی کند.  

عضو شورای شهر خبر داد:

پیشرفت طرح ساماندهی محور تاریخی زندیه شیراز

شــهرستان
 
 

گــــزارش

تحول عمرانی در شهرکرد

شهردار شهرکرد از اجرای گسترده پروژه های عمرانی، 
ترافیکی و خدماتی در سطح شهر خبر داد و گفت: این 
اقدامات با هدف ارتقای کیفیت زندگی شهروندان و 
تبیین هویت شهری در حال انجام است. محمدحسین 
واحدیان روز ۲۷ اردیبهشت در بازدید میدانی خبرنگاران 
از پروژه های شاخص، با اشاره به اهمیت اطلاع رسانی 
درباره روند پیشرفت طرح ها بیان داشت: شهرکرد صرفا 
یک شهر نیست، بلکه هویتی تاریخی و اجتماعی دارد که 
باید برای شهروندان تبیین شود. وی با بیان اینکه بودجه 
شهرداری طی دو سال گذشته چهار برابر شده، افزود: 
بودجه از ۵۲۰ میلیارد تومان در سال ۱۴۰۱ به بیش از ۲ هزار 
و ۸۵ میلیارد تومان افزایش یافته است. همچنین سهم 
بودجه عمرانی نیز از ۴۰ به حدود ۷۰ درصد رسیده است.  
پروژه های کلیدی ترافیکی و خدماتی شهردار شهرکرد، 
پروژه تقاطع غیرهمسطح شهدای خدمت را از مهم ترین 
ح های ترافیکی شهر دانست و اظهار کرد: این پروژه  طر
، عرض ۱۷. ۵ متر و ارتفاع  با عرشه ای به طول ۵۸۰ متر
، گره ترافیکی چهارراه کاشانی – طالقانی را رفع  ۵. ۵ متر
خواهد کرد. واحدیان همچنین از پیشرفت پروژه هایی 
مانند تقاطع معلم و تقاطع بوعلی – کمربندی خبر داد 
که اجرای آن ها در دستور کار قرار دارد. بازآفرینی پارک 
، در پارک ملت  ملت و اجرای باغ ایرانی به گفته شهردار
، پروژه هایی از جمله شهربازی، کمپ  با وسعت ۸۴ هکتار
مسافری، زمین بازی کودکان، نمازخانه مدرن و آبنمای 
کف خشک در حال اجراست. وی اصلاح ورودی جنوبی 
پارک و طراحی فضاهای جدید را از اقدامات در راستای 
جذب گردشگر و بهبود تجربه شهروندان برشمرد. در 
کنار پارک، پروژه باغ ایرانی نیز با مشارکت بخش خصوصی 
در حال تکمیل است. این مجموعه ۶ هزار مترمربعی 
با سرمایه گذاری ۳۳ میلیارد تومانی، شامل دریاچه 
مصنوعی، کافه رستوران خانوادگی، بازارچه صنایع دستی 
و فضای سبز طراحی شده است. تکمیل رینگ ترافیکی 
با ۴۷ میلیارد تومان اعتبار شهردار شهرکرد در پایان به 
پروژه بهسازی و تکمیل رینگ ترافیکی شهر اشاره کرد 
و گفت: عملیات اجرایی این محور با اجرای بیش از ۲۷ 
ک برداری و ۱۲۰۰ مترمربع سنگ فرش،  هزار مترمکعب خا
آغاز شده و نقش مهمی در کاهش بار ترافیکی ایفا خواهد 
کرد. واحدیان ابراز امیدواری کرد که با تداوم این پروژه ها، 
چهره عمرانی و خدماتی شهر بیش از پیش دگرگون شود.

در سفر رئیس جمهور به استان کرمانشاه:

پست برق 400 کیلو ولت شهدای بازی دراز افتتاح شد
خـــبر

وزیر نیرو گفت: ناترازی  چه میراث سوءمدیریت  گذشته 
باشد چه ناشی از جنگ اقتصادی ظالمانه و یا هر موضوع 
دیگری؛ باور داریم که به فضل الهی و با همراهی دولت و ملت 
از آن عبور خواهیم کرد. همزمان با سفر رئیس جمهور استان 
کرمانشاه؛ بهره برداری از چهار پروژه آب و برق غرب در استان 
با صرف اعتباری بالغ بر ۳.۵ هزار میلیارد تومان با فرمان 
وبیناری رییس جمهور در شهرستان مرزی سرپل ذهاب 
آغاز شد. وزیرنیرو در آیین بهره  برداری از این طرح ها با اشاره 
به موقعیت مطلوب استان کرمانشاه و مثبت ارزیابی کردن 
تراز تولید و مصرف برق در این استان که می تواند علاوه بر 
تأمین نیازهای خود، به شبکه سراسری نیز کمک رسانی 
کند، بیان داشت: افتخار دارم امروز در آیین پروژه های 
مهمی در استان پهناور کرمانشاه که حلقه دیگری از توسعه 
و شکوفه های کشور را رقم می زند، حضور دارم؛ در بخش 
برق یکی از مهم ترین پروژه ها احداث پُست ۴۰۰ کیلوولت 
کیلوولت  شهدای بازی دراز و توسعه ۲ فیدر خط ۲۳۰ 
سرپل ذهاب به همراه خطوط ارتباطی مربوطه آن است که 
با هدف افزایش پایداری شبکه انتقال، تأمین نیاز طرح های 
گرمسیری و فراهم سازی زیرساخت لازم و بهبود سطح ولتاژ 
، تقویت زیرساخت های تامین برق  در مناطق غربی کشور
کنگره عظیم اربعین و ارتقای زیرساخت  لازم برای توسعه 
صنایع و ایجاد فرصت های شغلی هموطنان استان های 
غربی به ویژه کرمانشاه اجرا شده است.وی؛ اعتبار این پروژه 
را بیش از یک  هزار و ۵۴۰ میلیارد تومان اعلام کرد که در مدت 
کمتر از ۱۲ ماه به بهره برداری رسیده است و دومین پروژه را 
افتتاح فاز اول شبکه آبیاری و زهکشی سد تنگ حمام به 
وسعت ۲ هزار و ۴۵۰ هکتار در شهرستان قصرشیرین عنوان 
کرد و افزود: این طرح با هزینه یک  هزار و ۳۲۷ میلیارد تومان 
در راستای توسعه اراضی کشاورزی دشت قصرشیرین، 
کاهش اثرات خشکسالی، تأمین آب شرب و صنعتی و 
افزایش بهره وری آب پس از یک دوره ۱۶ ساله اجرا شده 

و به بهره برداری می رسد. وی ضمن قدردانی از همراهی 
مردم مناطق مرزی، اظهار داشت: در برخی اوقات ممکن 
، نوساناتی  است به دلیل انتقال برق به استان های مجاور
در تأمین برق محلی ایجاد شود؛ ما با بهره برداری از پست 
جدید برق در سرپل ذهاب، پایداری شبکه در این منطقه 
تقویت خواهد شد. وزیر نیرو درباره علت محدودیت های 
، تصریح کرد:  موجود در تأمین برق در برخی مناطق کشور
ناترازی موجود در صنعت برق، برخلاف برخی گمانه ها، 
ناشی از مشکلات فنی نیست؛ بلکه واقعیت آن است که در 
سال های گذشته، سرمایه گذاری کافی در این بخش صورت 
کنون خود را در قالب عدم توازن بین  نگرفته و این کاستی ا
تولید و مصرف نشان می دهد. علی آبادی ادامه داد: دولت 
چهاردهم با نگاه آینده نگرانه، اجرای طرح های توسعه ای 
متعددی را آغاز کرده است تا این فاصله برطرف شود. البته 
تحقق این هدف نیازمند زمان و همراهی جامعه است، که 
خوشبختانه مسیر روشنی برای تأمین پایدار انرژی در کشور 

ترسیم شده است. پست برق سرپل ذهاب به عنوان یکی 
از پروژه های اولویت دار استان، با هدف افزایش تاب آوری 
شبکه و تأمین برق پایدار برای مناطق غربی کشور طراحی 
شده و نقش مؤثری در تقویت زیرساخت های انرژی در نوار 
مرزی خواهد داشت. علی آبادی اهمیت این پروژه را از نظر 
اجتماعی جلوگیری از مهاجرت روستاییان، ایجاد اشتغال 
در مناطق محروم و ممانعت از خروج آب از کشور مهم 
ارزیابی کرد و  در ادامه به افتتاح تصفیه خانه فاضلاب شهر 
تازه آباد مرکز شهرستان ثلاث باباجانی واقع در اورامانات 
اشاره کرد که با بهره برداری از آن جمعیتی حدود ۲۰  هزار نفر 
پوشش داده می شود و  در راستای حفاظت از محیط زیست 
و ارتقای سطح بهداشت عمومی منطقه بسیار حائز اهمیت 
است. وی ادامه داد: ناترازی  چه میراث سوءمدیریت  
گذشته باشد چه ناشی از جنگ اقتصادی ظالمانه و یا هر 
موضوع دیگری؛ باور داریم که به فضل الهی و با همراهی 

دولت و ملت از آن عبور خواهیم کرد.

فرصتی برای تقویت زیست بوم های متنوع 
استان البرز

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز، بازگشت مرجعیت 
ملی کنوانسیون تنوع زیستی به سازمان حفاظت محیط زیست 
را تصمیمی هوشمندانه و نقطه عطفی در مدیریت علمی 
کید کرد: این مصوبه، بستر  زیست بوم های کشور دانست و تا
مناسبی برای حمایت هدفمند از گونه های جانوری، گیاهی 
کوسیستم های شکننده استان البرز را نیز فراهم می نماید.  و ا
، مدیرکل حفاظت محیط زیست استان،  قربانعلی محمدپور
ضمن قدردانی از دکتر شینا انصاری، معاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست، به دلیل پیگیری های مؤثر در 
بازگرداندن مرجعیت ملی کنوانسیون تنوع زیستی، با استقبال 
از مصوبه هیات دولت در این خصوص، اظهار کرد: این تصمیم 
با درک عمیق از پیوند میان تعهدات بین المللی و مأموریت های 
ذاتی سازمان محیط زیست، ظرفیت استان هایی همچون البرز 
را در حوزه صیانت از تنوع زیستی ارتقا خواهد داد. وی افزود: 
استان البرز با برخورداری از زیستگاه های متنوع کوهستانی، 
دشتی، جنگلی و گونه های ارزشمند جانوری نظیر پلنگ ایرانی، 
گونه های پرندگان شکاری، خزندگان بومی، و نیز گیاهان دارویی 
، از جمله استان هایی است که می تواند از اجرای دقیق  نادر
اهداف این کنوانسیون بهره مند شود. محمدپور با اشاره به 
سخنان شینا انصاری، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست، در حاشیه جلسه هیات دولت گفت: با 
کید ریاست سازمان، اهداف کلیدی این کنوانسیون  توجه به تا
از جمله گسترش مناطق حفاظت شده، مهار گونه های مهاجم، 
مقابله با آلودگی ها و حفظ تنوع ژنتیکی، بیش از هر مجموعه ای 
با مأموریت ها و وظایف سازمان حفاظت محیط زیست مطابقت 
کرد: این تحول می تواند پشتوانه ای  دارد. وی خاطرنشان 
مؤثر برای تسریع در تدوین و اجرای برنامه های حفاظتی در 
پارک های ملی، مناطق شکار ممنوع و زیستگاه های در معرض 
تهدید در استان البرز باشد. همچنین با تقویت پیوند میان 
سیاستگذاری های ملی و ظرفیت های استانی، امکان جلب 
مشارکت دانشگاه ها، جوامع محلی و نهادهای تخصصی در 

استان افزایش خواهد یافت.
 

ارتقای تصفیه خانه آب شرب کلاردشت
عملیات ارتقاء و توسعه تصفیه خانه آب شرب کلاردشت 
با اعتباری بالغ بر ۵۴۵ میلیارد ریال در دست اجراست. بهزاد 
برارزاده مدیر عامل آبفا مازندران اظهار داشت: برای بازسازی 
سوله  احداث  شامل  عملیاتی  تصفیه خانه،  این  ارتقای  و 
حوضچه های ته نشینی و دیوار حائل با اعتباری بالغ بر ۶۲ 
میلیارد ریال اجرا شد. وی افزود: برای اتمام این پروژه، عملیاتی 
شامل بازسازی حوضچه های اختلاط، احداث فیلتراسیون 
جدید برای ظرفیت ۲۰ لیتر در ثانیه و ساخت مخزن ذخیره هزار 
متر مکعبی در حال اجراست. مدیر عامل آبفا مازندران گفت: 
پس از پایان عملیات بازسازی و ارتقای این تصفیه خانه، بیش از 

۱۸۰۰۰خانوار از مزایای آن بهره مند خواهند شد.


